
 

 

  

 

 

 

 

Beantwoording schriftelijke vragen artikel 44 
Reglement van Orde 
 

 

Kenmerk van de vraag : 17-24 

Datum indienen vraag : 1 september 2017 

Naam vraagsteller : dhr. R. van der Wal (CDA) 

Portefeuillehouder : dhr. J. Stellinga 

Ambtenaar : mw. S. Kraaijenga 

Datum akkoord college : 7 september 2017 

 

 

Underwerp 

Aanbesteding doelgroepenvervoer Noordoost Fryslân 
 

Op 1 september 2017 heeft de CDA-fractie schriftelijke vragen gesteld over de aanbesteding van 

het doelgroepenvervoer Noordoost Fryslân. Hieronder vindt u de vragen en de reactie van het 

college: 
 

Ynlieding 

Op de site van RTV NOF lazen we dat de inschrijvers op het doelgroepenvervoer Noordoost 

Fryslân niet in alle gevallen verplicht worden om de chauffeurs van de huidige vervoerders (o.a. 

Taxi Waaksma) een arbeidscontract aan te bieden. Zie bericht hieronder. 
 

Fragen 

1. Is het college op de hoogte van deze berichtgeving?  

2. Is de vermelding correct? 

3. Is het mogelijk de verplichting alsnog op te nemen in het bestek? 
 

 
 

 

Donderdag 31-08-2017 
DAMWâLD - Inschrijvers op het doelgroepenvervoer in Noordoost Fryslân 
worden toch niet in alle gevallen verplicht om de chauffeurs van de huidige 
vervoerders (o.a. Taxi Waaksma) een arbeidscontract aan te bieden. SGP-
raadslid Bakker (Dantumadiel): “Dit moeten de gemeenteraden niet laten 
gebeuren. Desnoods moeten ze maar eerder terugkomen van het zomerreces. 
Het kan niet zo zijn dat dit er in vakantietijd zo maar tussendoor glipt.” 
 
De gemeenten in Noordoost Fryslân zijn bezig met een nieuwe aanbesteding van 
het doelgroepenvervoer: het leerlingenvervoer en het WMO-vervoer. Een eerdere 
aanbesteding is door Taxi Waaksma, een van de huidige vervoerders, met succes 
aangevochten. De rechter bepaalde in kort geding dat de aanbesteding ongeldig 
was. 
 
Een en ander zorgde voor onrust bij de betrokken chauffeurs, de klanten, de 
leerlingen en hun ouders, maar ook in de politiek. Een van de zorgpunten was dat 
de huidige, vaak wat oudere (en duurdere) chauffeurs zouden worden vervangen 
door nieuwe, jongere (en goedkopere) chauffeurs. Dat zou de huidige vervoerders in 
grote financiële problemen kunnen brengen. 
 



Side : 2 

 
 
 
 

Op een bijeenkomst voor raadsleden in juni in De Pleats in Burgum liet het 
Mobiliteitsbureau, de aanbesteder namens de Noordoost Friese gemeenten, weten 
dat er een nieuwe aanbesteding zou komen. Daarop zou een nieuwe CAO van 
toepassing zou zijn met nieuwe, aangescherpte voorwaarden met betrekking tot 
overname van het personeel van de huidige vervoerders. Daarmee konden de 
zorgen van de raadsleden toen deels worden weggenomen. 
 
In juli liet het Mobiliteitsbureau de raadsleden echter door middel van een 
nieuwsbrief weten dat de algemeenverbindendverklaring van de nieuw CAO 
Taxivervoer langer op zich liet wachten dan aanvankelijk voorzien. Daarom zou op 
de nieuwe aanbesteding toch weer de oude CAO van toepassing zijn. 
 
Uit een op 31 augustus op Tenderned gepubliceerde Nota van Inlichting blijkt dat 
het Mobiliteitsbureau niet bereid is de nieuwe CAO-bepalingen met betrekking tot 
overname van personeel leidend te laten zijn voor de nieuwe aanbesteding. Een van 
de inschrijvers (waarschijnlijk Taxi Waaksma) had daar om gevraagd. Ook blijkt dat 
het Mobiliteitsbureau inschrijvers niet wil verplichten om personeel van de huidige 
vervoerders een arbeidsovereenkomst aan te bieden, ook als zij zelf al voldoende 
personeel hebben. 
 
Het Mobiliteitsbureau vindt dat regels met betrekking tot overname van personeel 
van zittende vervoerders een zaak zijn van de markt (de CAO-partijen) en niet van 
de overheden. SGP Dantumadiel laat weten dat zij het daar niet mee eens zijn. 
Volgens hen staat het aanbesteders vrij om, aanvullend op de regels die zijn 
vastgelegd in de CAO, aangescherpte regels van toepassing te verklaren. Dat is wel 
vaker gebeurd (o.a. door de gemeente Amsterdam). 
 
Bakker: “Ik vind dat de gemeenteraden dit niet moeten accepteren. Straks staan er 
hier een heleboel ervaren taxichauffeurs aan de kant en gaat het grootste taxibedrijf 
van Noordoost Fryslân failliet. Dat kan nooit de bedoeling zijn. We moeten er alles 
aan doen om dat te voorkomen. Taxi Waaksma schijnt trouwens gemuilkorfd te zijn: 
inschrijvers mogen niet praten met raadsleden. Reden te meer om actie te 
ondernemen.” 
 

 

 

Reaksje kolleezje 

Het college heeft de door u gestelde vragen besproken. Voordat antwoord op de vragen gegeven 

wordt willen we ingaan op het volgende. 

 

Vanwege de zorgvuldigheid richting de potentiële inschrijvers wordt in deze fase van de 

aanbesteding alleen via het openbare aanbestedingsplatform TenderNed over de aanbesteding 

gecommuniceerd. Zodra een aanbestedingsprocedure is gestart, wordt alleen via TenderNed 

gecommuniceerd. Dat betekent dat ook de vervoerders geen contact mogen opnemen met de 

opdrachtgevers, behalve de aangewezen contactpersoon en uitsluitend via TenderNed.  

Dit is een normale gang van zaken bij aanbestedingen en is bedoeld ter bescherming van de 

inschrijvers. Op deze manier zorgen we ervoor dat iedereen dezelfde informatie heeft voor de 

inschrijving en daarmee gelijke kansen, ofwel voor een ‘Level Playingfield’.   

 

De gemeente Achtkarspelen heeft aangegeven de aanbesteding niet per januari maar per 

augustus 2018 in te willen laten gaan. De onduidelijkheid over de nieuwe Cao en OPOV-regeling 

was daar één van de redenen van. Het bestuur van het Mobiliteitsbureau heeft echter anders 

besloten. De consequentie daarvan is dat de onderhandelingen over de nieuwe Cao nog niet 

afgerond zijn en daardoor niet meegenomen kan worden in deze aanbesteding. 



Side : 3 

 
 
 
 
Onderstaand geven wij antwoord op uw vragen.  

 

 

1. Ja, het college is op de hoogte van deze berichtgeving. Ook de gemeenteraden zijn hierover 

geïnformeerd in nieuwsbrief 6 (verstuurd in juli). 

2. Het is niet wenselijk om vooruit te lopen op nog te maken afspraken tussen Cao-partners, zo 

blijkt uit overleg met een arbeidsrechtjurist. Er is nog geen nieuwe OPOV-regeling, en er is 

geen zicht op de termijn wanneer deze er komt. 

In de vragenronde is door een vervoerder een vergelijkbare vraag gesteld. Gevraagd is of de 

nieuwe OPOV-regeling van toepassing kan worden verklaard. Deze vraag is als volgt 

beantwoord: Het SFT geeft aan dat het onderhandelingsproces over de nieuwe CAO nog 

gaande is, en de OPOV-regeling onderdeel is van de totale onderhandelingen. Deze starten 

begin september. De Cao-partners hebben afgesproken dat de publicatiedatum van een 

aanbesteding leidend is voor welke OPOV-regeling geldt. Op moment van publicatie was de 

nieuwe OPOV-regeling nog niet van kracht. Om deze redenen is de bestaande OPOV-regeling 

aangehouden. 

Aanvullend is op een andere vraag geantwoord: Het is niet aan de opdrachtgever om 

bestaande Cao-afspraken te wijzigen. De Cao-afspraken zijn de verantwoordelijkheid van de 

markt en niet van de overheden. De Cao-partners zijn nog in onderhandeling over de nieuwe 

CAO waar de nieuwe OPOV-regeling deel van uitmaakt. Opdrachtgever gaat niet akkoord met 

uw voorstel tot aanscherping van de huidige OPOV-regeling. 

 

In paragraaf 4.10 van het Programma van Eisen zijn bij stappen 2, 3 en 4 aanvullende eisen 

opgenomen op de OPOV-regeling. Zoals ook toegelicht in de nieuwsbrief die in juli aan u is 

toegestuurd. Daarbij wordt bijvoorbeeld naast het personeel in loondienst dat onder de OPOV-

regeling valt, ook rekening gehouden met personeel met een ander dienstverband, 

bijvoorbeeld in dienst via een uitzendorganisatie. Het AIM (AanbestedingsInstituut Mobiliteit) 

geeft in haar aanbevelingen bij dit bestek aan dat zij de manier waarop wij bij deze 

aanbesteding inzetten op behoud van reeds bij het vervoer betrokken chauffeurs toejuicht. 

3. Het bestek is al gepubliceerd en de sluiting van de inschrijving is maandag 11 september. 

Hierdoor is het ook niet meer mogelijk om nog aanpassingen te doen in het bestek. Tevens is 

bij de beantwoording van vraag 2 aangegeven waarom dit ook niet wenselijk geweest zou 

zijn. 

 

 

 

It kolleezje fan boargemaster en wethâlders fan Achtkarspelen, 

 

siktaris, 

 

mr. drs. E.H.C. van der Laan 

 

boargemaster, 

 

G. Gerbrandy 

 

 

 

 


